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PM 2017:90 RV (Dnr 110-411/2017) 

 

 

Förslag till Europaparlamentets och Rådets direktiv om 

ändring av direktiv 2011/65/EG om begränsning av 

användning av vissa farliga ämnen i elektrisk och 

elektronisk utrustning 
Remiss från Miljö- och energidepartementet 

Remisstid den 19 maj 2017 
 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Som svar på remissen ”Förslag till Europaparlamentets och Rådets direktiv 

om ändring av direktiv 2011/65/EG om begränsning av användning av vissa 

farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning” hänvisas till vad som 

sägs i stadens promemoria. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Katarina Luhr anför följande. 

 

Ärendet 

 

Europaparlamentets och rådets direktiv 2011/65/EU om begränsning av användning 

av vissa farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning gäller utrustning på EU-

marknaden. Direktivet föreslås förändras för att förebygga handelshinder och 

snedvridning av konkurrens inom EU till följd av att det uppstår skillnader i lagar 

och administrativa bestämmelser gällande hanteringen av elektrisk och elektronisk 

utrustning i olika medlemsländer.  

Direktivet är inriktat på förebyggande av avfall, vilket omfattar åtgärder som 

minskar halten av skadliga ämnen i material och produkter. En minskning av 

mängden farliga ämnen främjar återanvändning av produkter och 

materialåtervinning, vilket stöder kretsloppsekonomin. 

Miljö- och energidepartementet har remitterat ”Förslag till Europaparlamentets 

och Rådets direktiv om ändring av direktiv 2011/65/EG om begränsning av 

användning av vissa farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning” till 

Stockholms stad. Förslaget finns att läsa på regeringens hemsida. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, miljö- och hälsoskyddsnämnden 

samt Stockholms Stadshus AB. Stockholms Stadshus AB har i sin tur remitterat 

ärendet vidare till dotterbolaget Stockholm Vatten och Avfall AB. Stockholm Vatten 
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och Avfall AB har valt att inte svara på remissen, men återkopplat att de föreslagna 

ändringarna är bra. Miljöförvaltningen har svarat med ett kontorsyttrande. 

Stadsledningskontoret ser det som positivt att EU-kommissionen utrett eventuella 

följdkonsekvenser av införandet av RoHS 2-direktivet samt tagit fram 

ändringsförslag för att komma till rätta med de identifierade konsekvenserna. 

Stadsledningskontoret bedömer att förslaget inte kommer påverka stadens kostnader 

eller arbetssätt. 

Miljöförvaltningen delar kommissionens bedömning om konsekvenserna och 

tillstyrker därför förslaget till ändringar i direktivet om begränsning av användning 

av vissa farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning. 

Stockholms Stadshus AB ser positivt på framförda förslag om ändring av direktiv 

2011/65/EU om begränsning av användning av vissa farliga ämnen i elektrisk och 

elektronisk utrustning. 

 

Mina synpunkter 

 

Då direktiv 2011/65/EU (eller ROHS – Restriction of the use of certain Hazardous 

Substances in electrical and electronic equipment) ändrades år 2011 infördes 

övergångsregler avseende ett antal bestämmelser och produkter, övergångsregler som 

går ut år 2019. 

Enligt kommissionens beräkningar kommer förslagen om att fortsatt tillåta en 

andrahandsmarknad och reservdelar att medföra fördelar för såväl ekonomin som 

samhället, bland annat genom en ökad tillgång till medicintekniska produkter för 

sjukhusen, något som innebär besparingar på mer än 170 miljoner euro.  

Att fortsatt tillåta reparationer och andrahandsförsäljning bedöms dessutom 

förhindra uppkomst av över 3 000 ton farligt avfall per år i EU. Den längre 

livslängden bedöms också ge upphov till ytterligare energi- och råvarubesparingar. 

Idag är både sortering av avfall och återbruk samt återvinning en alltmer naturlig 

och nödvändig del i vår vardag. Den nyligen antagna avfallsplanen för Stockholm 

2017-2020 utgår ifrån EU:s avfallshierarki som innebär att man i fallande ordning 

ska förebygga, återanvända, materialåtervinna, energiåtervinna och i sista hand lägga 

avfall på deponi. 

Stockholms stads arbete för en minskad klimat- och miljöpåverkan är långsiktigt 

och framåtsträvande. För att bidra till en omställning mot en cirkulär ekonomi är 

förebyggande av avfall viktigt och i linje med stadens ambitioner för ett hållbart 

växande Stockholm. Jag delar kommissionens bedömning och välkomnar därför 

förslaget till ändringar i ROHS-direktivet. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

1. Som svar på remissen”Förslag till Europaparlamentets och Rådets direktiv om 

ändring av direktiv 2011/65/EG om begränsning av användning av vissa 

farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning” hänvisas till vad som 

sägs i stadens promemoria. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Stockholm den 4 maj 2017 

 

KATARINA LUHR 
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Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

  



4 

Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Europaparlamentets och rådets direktiv 2011/65/EU om begränsning av användning 

av vissa farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning gäller utrustning på EU-

marknaden. Direktivet föreslås här förändras för att fortsätta tillåta försäljning av 

vissa farliga ämnen för reservdelar, samt att tillåta transaktioner på 

andrahandsmarknaden som annars förbjuds under år 2019.  

Direktivet är inriktat på förebyggande av avfall, vilket omfattar åtgärder som 

minskar halten av skadliga ämnen i material och produkter. En minskning av 

mängden farliga ämnen främjar återanvändning av produkter och 

materialåtervinning, vilket stöder kretsloppsekonomin. 

Miljö- och energidepartementet har remitterat ”Förslag till Europaparlamentets 

och Rådets direktiv om ändring av direktiv 2011/65/EG om begränsning av 

användning av vissa farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning” till 

Stockholms stad. Förslaget finns att läsa på regeringens hemsida. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, miljö- och hälsoskyddsnämnden 

samt Stockholms Stadshus AB. Stockholms Stadshus AB har i sin tur remitterat 

vidare till dotterbolaget Stockholm Vatten och Avfall AB. Stockholm Vatten och 

Avfall AB har valt att inte svara på remissen, men återkopplat att de föreslagna 

ändringarna är bra. Miljöförvaltningen har svarat med ett kontorsyttrande. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 21 april 2017 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stockholms stads budget för 2017 konstaterar att  stadens invånare i största möjliga mån ska 

skyddas från skadliga ämnen och ett speciellt fokus ligger på att skydda barnen. 

Stadsledningskontoret ser det som positivt att EU-kommissionen utrett eventuella 

följdkonsekvenser av införandet av RoHS 2 direktivet samt tagit fram ändringsförslag för att 

komma till rätta med de identifierade konsekvenserna.  

Stadsledningskontoret bedömer att förslaget inte kommer påverka stadens kostnader eller 

arbetssätt. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen beslutar att remissen från Miljö- och 

energidepartementet anses besvarad med vad som framgår av detta utlåtande. 

 

Miljöförvaltningen 

 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 3 april 2017 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Kommissionen sammanfattar konsekvenserna av förslagen enligt nedan: 

Andrahandsmarknaden och tillhandahållandet av reservdelar kommer att medföra 

fördelar för ekonomin (ytterligare affärsmöjligheter), samhället (t.ex. ökad tillgång till 
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medicintekniska produkter för sjukhusen, vilket innebär besparingar på mer än 170 miljon 

euro och längre livscykler för apparaturen) och miljön (förebyggande av avfall). Genom 

uteslutande av piporglar och kabelanslutna maskiner som inte är avsedda för vägtrafik från 

RoHS-direktivet kommer förlust av arbetstillfällen och omotiverade extrakostnader att 

undvikas.  

Om sekundärmarknaden och tillhandahållandet av reservdelar åter-ställs kommer det inte 

att ha några eller endast försumbara negativa ekonomiska, sociala och ekologiska 

konsekvenser. Om piporglar och kabelanslutna maskiner som inte är avsedda för vägtrafik 

utesluts från RoHS-direktivets tillämpningsområde förväntas det inte ha några eller endast 

försumbara negativa konsekvenser för ekonomin, samhället och miljön. 

Miljöförvaltningen delar kommissionens bedömning och tillstyrker därför förslaget till 

ändringar i ROHS-direktivet. 

 

Stockholms Stadshus AB 

 

Stockholms Stadshus AB:s yttrande daterat den 18 april 2017 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Koncernledningen ser positivt på framförda förslag om ändring av direktiv 2011/65/EU om 

begränsning av användning av vissa farliga ämnen i elektrisk och elektronisk utrustning. 

Koncernledningen delar kommissionens bedömning om att mängden farligt avfall blir 

mindre om det är tillåtet med en andrahandsmarknad och reservdelar för vissa farliga ämnen, 

och att det ger fördelar för ekonomin och miljön. Vidare ser koncernledningen att dessa 

ändringar är i enlighet med Stockholms stads miljöprogram, där det framgår att staden ska 

arbeta aktivt med att minimera uppkomsten av avfall.  

Koncernledningen bedömer med hänsyn till konsekvenserna på det kulturella utövandet 

att det är rimligt att tillåta bly i piporglar,  samt att det för att undvika snedvridning av 

marknaden är rimligt att kabelanslutna och batteri- eller motordrivna maskiner likställs. 

Stockholms stads arbete för att uppnå minskad klimat- och miljöpåverkan är prioriterat, 

långsiktigt och framåtsträvande. För att bidra till en omställning mot en mer cirkulär 

ekonomi är förebyggande av avfall viktigt och i linje med stadens ambitioner för ett hållbart 

växande Stockholm. Med beaktande av de framlagda förslagens positiva effekter för att 

minska mängden farligt avfall, och att förslagen i huvudsak syftar till att förbättra och 

minska negativa effekter för ett redan etablerat och fungerande regelverk, ställer sig 

koncernledningen sammantaget positiv till förslagen. 

 


